
北京市西城区 2022～2023 学年度第一学期期末诊断六年级英语听力材料及评分标准 

听力部分(30%) 

一、看图听句子，判断图片是否与听到的内容一致，一致的请在括号中用“T”表示，不一致的用“F”表示。（110=10分） 

 1. The little girl likes dancing. 

 2. This parrot can speak English. 

 3. They clean their rooms before the Spring Festival. 

 4. Look, the pandas are eating bamboo. They love it. 

 5. The boy wants to play basketball with his friends. 

 6. This building is more than four hundred metres high! 

 7. Don’t ride your bicycle here! 

 8. He has got a book about Art. 

 9. He never has a picnic on weekends.        答案：T  T  F  T  F  T  F  T  F  F 

 10. The boy went swimming yesterday. He stayed at home and did his homework today. 

二、看图听对话，根据听到的内容选择恰当的选项，请将相应的标号填入括号内。(15=5分) 

 1. Question: Where did Cindy go last Saturday? 

 Boy: Hi, Cindy. Where did you go last weekend? 

 Girl: I went to the Great Wall on Saturday. 

 2. Question: What will Allen do in the afternoon? 

 Girl: Good afternoon! Allen. Do you want to ride a bike in the park? 

 Boy: I’d love to. But I’ve got a new kite. I want to fly it. 

 Girl: Can I fly it with you? 

 Boy: Of course. Let’s go. 

 3. Question: Who is the boy’s pen friend? 

 Boy: Nancy, I’ve got a pen friend in China. Her name is Zhang Qi. 

 Girl: Really? Can you tell me more about her? 

 Boy: Sure. She likes reading and she can speak some English. 

 Girl: Sounds great. 

 4. Question: How will the girl go to the cinema? 

 Girl: Excuse me. Can you tell us how to get to the cinema? 

 Boy: Of course. Go straight on. Then turn left at Red Street. The cinema is on your right. 

 Girl: Thanks a lot. 

 Boy: You’re welcome. 

 5. Question: When does the school bus leave? 

 Mum: Hurry up, Jimmy. It’s a quarter to eight now. 

 Boy: What? I only have fifteen minutes to get everything ready. 

 Mum: That’s right! The school bus won’t wait for you. 

 Boy: Sorry, Mum! I’ll get up early next time.   答案：B  A  C  A  B 

三、看图听短文，根据短文内容，将人名与图片中相应的人物用直线连接。(15=5分) 

  Hi, there! I’m Louis. It’s raining today. We all stay at home. My grandma Anna is making a sweater for me. My sister Betty is 

sitting next to her on sofa. She’s sharing her favourite music with Anna. My dad Kevin is fixing a toy car for Tommy. Tommy is my 

younger brother. He is very cute. He likes collecting toy cars. Grandpa Dan is telling family stories to my mum Susan and me. They 

make us laugh! We really enjoy the happy family time! 

答案： 

 

 

 

 

四、听两段录音，根据录音内容选择恰当的选项，请将相应的标号填入括号内。(15=5分) 

    请听一段对话，完成第 1、2小题。 

 Tina: Hi Tom, do you want to watch the lion dance in Chinatown with me?  

 Tom: What is that, Tina? 

 Tina: Two men wear colorful clothes and dress up as a lion. One is at the front. One is at the back. They jump, move and dance 

in the street.  

 Tom: Wow, that sounds interesting. When is it?  

 Tina: It is usually before the Chinese New Year.  

 Tom: Okay. I will make a plan for it. 

请听一段电话留言，完成第 3、4、5小题。 

Hi grandma, this is Lily speaking. The winter holiday is finally here now. I can’t wait to see you. Now we’re on the way to 

the airport. It will take us 18 hours to fly to Xi’an. In history class, my teacher told us that Xi’an is an old city. It has a history of 

more than 3,500 years. And there are many great places to visit. Shall we go to see them together? And I miss your cooking 

very much! Bye!  

 答案：A  C  B  C  A 

五、听短文，请根据听到的内容补全下列信息。(15=5分) 

Hello, everyone! I’m Mandy. M-a-n-d-y, Mandy. I’m 12 years old. I live in Beijing. Many people come to visit Beijing 

during the National Day holiday. Let me tell you! You can go to Shougang Park. It was a factory before. You can see many old 

buildings there. But they are now in new use. After that, you can walk along Chang’an Street. At night, you’ll see beautiful 

lights and flowers everywhere. I’m sure you’ll have a wonderful day!      

Mandy; 12/twelve/Twelve/TWELVE; old; along; lights 

（单词拼写错误每处扣 1分；人名首字母未大写扣 0.5 分；年龄用阿拉伯数字或英文拼写均可；twelve 首字母大写

小写均不扣分；old、along、lights 首字母大写扣 0.5分, lights 写成 light 扣 0.5分。) 

笔试部分(50%) 

六、（2×5=10 分）类别、拼写正确得 2 分；类别正确、拼写错误得 1 分；拼写正确、类别错误不得分。节日名称首字母

 没有大写扣 0.5分。                      

七、（1×5=5 分） BFACE       八、（1×5=5 分） CBAED       九、（1×5=5 分） (E) DACFB 

十、（1×5=5 分） BABBA       十一、（1×5=5 分）TFTFT       十二、（1×5=5 分） CBCAB 

十三、（1×5=5 分） BCABC     十四、（1×5=5 分） 

 

 维度 分值 标准 

内 容 

（2 分） 

2分 ⚫ 能写出符合主题、逻辑合理且表意清楚的至少 5个句子； 

1分 ⚫ 能写出符合主题、逻辑合理且表意清楚的 3-4个句子； 

0分 
⚫ 所写句子不符合主题、逻辑不合理且所写内容表意不清楚；句子数量少于 3个；

无作答或仅抄写提示问题。 

语 言 

（3 分） 

 

3分 ⚫ 5句话无语言错误； 

2.5分 ⚫ 1处大小写、标点、拼写、语法等错误； 

2分 ⚫ 2处大小写、标点、拼写、语法等错误； 

1.5分 ⚫ 3处大小写、标点、拼写、语法等错误； 

1分 ⚫ 4处大小写、标点、拼写、语法等错误； 

0.5分 ⚫ 5处大小写、标点、拼写、语法等错误； 

0分 ⚫ 5处以上大小写、标点、拼写、语法等错误。 

补充说明 

 

1.鼓励学生创造性地运用语言表达意义，对内容极其有创意的作品，在不影响表意的前提下，

针对 5个句子以上的部分，1-2处错误，不扣分；3处以上错误（含 3处）最多扣 0.5分； 

2.语言错误只统计符合主题、逻辑合理且表意清楚的句子中的错误。如只写一句，句子正确语

言给 1分；只写两句，句子全对，语言给 2分。3句或 3句以上语言最多给 3分； 

3.标点、大小写、同一个单词的拼写错误都是最多扣 1分。其它错误累计扣分； 

4.句子成分颠倒按一处算。 

 

  


